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Nacka kommun 

MÖTESANTECKNINGAR 
 

Typ av möte: Beredningen för beredskapsfrågor 

Mötesdatum: 2024-06-04 

Tid: kl. 16.05-17.33 

Plats: Nacka stadshus, sammanträdesrum Kummelnäs 

Närvarande: Ledamöter i Beredningen för beredskapsfrågor 

Martin Gunnesson (KD), ordförande 

Magnus Gilén (M), 1:e vice ordförande 

Andreas Andersson (S), 2:e vice ordförande 

Håkan Ekengren (C) 

Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Mikael Carlsson (NL) 

Jan Salomonsson (V) 

Tomas Bergstrand (MP) 

 

Övriga närvarande 

Henrik Ahl – Stabschef  

Jonas Raber – Säkerhetschef 

Christopher Arontaus – Kanslichef 

 

1. Mötets öppnande 
Ordföranden Martin Gunnesson öppnade mötet. 

2. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 

3. Föregående möte 
Martin Gunnesson informerade om föregående möte. 

 



 
 

2 (5) 
 

4. Status i aktuella projekt (krigsorganisation,    

krisbroschyr, digital utbildning i krisberedskap,  

trygghetspunkter, utskick till fastighetsägare, 

skyddsrum/VMA etcetera) 
Säkerhetschef Jonas Raber informerade om status för aktuella projekt 

Krigsorganisation. Jonas Raber informerade om att upphandlingen av konsult 

är klar. Planeringen är att ha uppstartsmöte med konsult samt workshop med 

utbildningsinsats med verksamheterna eventuellt före sommaren. 

Digital utbildning i krisberedskap. Jonas Raber informerade om att arbetet 

med en digital utbildning i krisberedskap är så gott som klart. Utbildningen 

kommer att lanseras i augusti. Det är dels en Nacka-specifik del, dels en generell 

del om krisberedskap. Andra kommuner, bland annat Örebro, är med som 

referenskommuner. Även Danderyd och Lidingö har hört av sig och varit 

intresserade. 

Trygghetspunkter. Jonas Raber informerade om att trygghetspunkterna har 

tydliggjorts på hemsidan och att arbetet har gått in i en operativ fas som 

involverar andra verksamheter i kommunen. Under beredskapsveckan är tanken 

att öppna upp en trygghetspunkt. 

Krisbroschyr. Jonas Raber informerade om att tanken är att krisbroschyren finns 

på plats den 18 juni. 

Diskussion och frågor 

Beredningen diskuterade krisbroschyren och tyckte sammanfattningsvis att det 

var pedagogiskt och bra utformat men att den kan konkretiseras mer med 

hänvisningar och information om exempelvis vatten. 

Utskick till fastighetsägare om skyddsrum. Jonas informerade om att 

utskicket om skyddsrum har gått till 166 fastighetsägare som har skyddsrum. 

Diskussion och frågor 

Beredningen diskuterade utskicket om skyddsrum. Gunilla Grudevall-Steen 

frågade om utskicket endast görs till fastighetsägare som har skyddsrum, vilket 

Jonas Raber bekräftade. Mikael Carlsson gav ett medskick att det är viktigt att det 

i utskicket framgår att skyddsrum är till för allmänheten. Magnus Gilén frågade 

om miljö- och stadsbyggnadsnämnden gjort tillsyn av skyddsrum i Nacka. Henrik 
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Ahl svarade att kommunens egna skyddsrum har kommunen besiktigat. Håkan 

Ekengren lyfte frågan om Bergs oljehamn och att den är viktig i sammanhanget 

och att man ur en hotbildsaspekt bör man ha information för närboende kring 

oljehamnen. Henrik svarade att han tar med sig frågan. Martin Gunnesson 

avslutade med att det var med checklistan i utskicket. 

VMA. Jonas Raber informerade om att det nu finns platser för ”tyfoner” för 

VMA på fem platser i kommunen. Adresser håller på att fastställas. Henrik Ahl 

tillade att tyfonerna är tänkta att kunna höras utomhus primärt. 

Säkerhetschef Jonas Raber informerade slutligen om att man håller på att se över 

processen för styrel.  

5. Aktuellt arbete inom säkerhetsskydd och    

säkerhetsprövningar 
Stabs- och säkerhetsdirektör Henrik Ahl informerade om att det tagits fram en 

lista över befattningar i Nacka kommun som är aktuella för säkerhetsklassning 

eller säkerhetsprövning. Vid annons av tjänster har personalenheten nu en lista så 

att det tydligt ska framgå det om tjänsten kommer att säkerhetsklassas eller 

säkerhetsprövas. 

Henrik Ahl informerade om att det är en pågående incident hos statliga 

lantmäteriet sedan två veckor. Kommunen har på grund av det inte tillgång till 

alla tjänster som man normalt har såsom att erbjuda nybyggnadskartor till 

medborgare. 

Diskussion och frågor 

Beredningen diskuterade de aktuella projekten. Magnus Gilén frågade om det 

finns tjänster i kommunen som per automatik innebär att man blir krigsplacerad. 

Henrik Ahl svarade att arbetet med krigsorganisation inte är färdigt än och att 

verksamhetsanalys pågår. 

Henrik Ahl informerade om att ett par kommuner har åkt på viten kopplat till 

bristande säkerhetsskydd. Det är stora viten om miljonbelopp och det pågår en 

del tillsyn kopplat till kommunernas arbete med säkerhetsskydd. 

Håkan Ekengren frågade om det finns någon publik information om vilka 

kommuner som fått vite? Henrik Ahl svarade att det går att hitta på nätet. 
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6. Återkoppling övning med krisledningsnämnden 
Jonas Raber informerar om övningen med krisledningsnämnden den 23 april 

2024. 

Diskussion och frågor 

Beredningen diskuterade den aktuella frågan. Håkan Ekengren frågade om man 

har tittat på vilka svagheter som finns och om det finns tillräcklig kunskap. 

Säkerhetschef Jonas Raber svarade att man ser över om det behövs en 

utbildningsplan för krishantering som sträcker sig över tre år. Stabs- och 

säkerhetsdirektör Henrik Ahl tillade att övergripande krisplanering och övning 

ute i verksamheterna är viktigt. 

7. Statliga Offentliga utredningar inom  

krisberedskap och civilt försvar 
Säkerhetschef Jonas Raber informerade om pågående statliga offentliga 

utredningar inom krisberedskap och civilt försvar bland annat SOU 2024:8 

(Livsmedelsberedskap i en ny tid) som kan börja gälla den 1 januari 2025. Det är 

även flera andra statliga offentliga utredningar på gång under hösten och under 

2025, vilka Jonas redogjorde för. 

Diskussion och frågor 

Beredningen diskuterade frågan. Håkan Ekengren framförde att frågan om 

livsmedelsberedskap förmodligen kommer att öka efter EU-valet. Martin 

Gunnesson frågade ifall inte vissa större skolmatsalar ska kunna fylla en funktion 

för fler om måltidsverksamheten inte fungerar överallt. Jonas Raber svarade att 

det är tanken. Martin Gunnesson avslutade med att det är viktigt att alla aktörer 

drar sitt strå till stacken och inte bara kommunen. 

8. Prioriteringar under hösten 2024 och tankar   

inför Mål & budget 
Beredningen diskuterade frågan om prioriteringar under hösten 2024 och tankar 

inför Mål & budget. Martin Gunnesson informerade om att det är nu är tid att 

fundera på att väcka frågor som kan vara budgetpåverkande till nästa år och lyfter 

att träningsverksamhet i krisberedskap och livsmedelsförsörjning är viktiga 

frågor. Magnus Gilén framförde att det är viktigt att tänka till att kommunen 

prioriterar de områden där kommunen kan få bidrag från MSB. Håkan Ekengren 

nämnde att den budget som har funnits för att ta fram till exempel broschyren 
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har varit bra. Säkerhetschef Jonas Raber nämnde att något som det inte finns 

budget för är beredskapsveckan. Vissa insatser tas från MSB-pengarna men det 

finns ingen enhetlig budget för beredskapsveckan. 

 

9. Övriga frågor 
Inga övriga frågor vid dagens möte. 

 

 

Vid mötesanteckningarna: 

 

Christopher Arontaus 
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